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Meer aandacht voor biodiversiteit  
In 2019 nam waterschap Vallei en Veluwe een heel mooi besluit. Ze 

gooien het sindsdien over een andere boeg bij het maaien van 

watergangen. Begroeiing wordt nu in veel wateren grotendeels met rust 

gelaten. Dit komt de biodiversiteit ten goede. 

Het waterschap onderhoudt 2.300 kilometer aan beken, kanalen en 

sloten, de zogeheten A-watergangen. Deze wateren werden tot voor kort 

volledig gemaaid. Dat kwam erop neer dat nog slechts ongeveer 20 

procent van de begroeiing bleef staan in verband met de wettelijke 

regels voor flora en fauna. Nu laat het waterschap de vegetatie op veel 

plaatsen helemaal of voor een groot deel staan. Vaak worden alleen nog 

kleine stroombanen gemaaid. 

Dit jaar heeft het waterschap besloten om biodiversiteit ook bij andere 

waterschapstaken veel meer aandacht te geven. Dat staat in het 

Beleidskader biodiversiteit, dat het waterschap mede dankzij de inzet 
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van Water Natuurlijk heeft opgesteld. Met het beleidskader biodiversiteit 

start Vallei en Veluwe met het uitwerken van een uitvoeringsprogramma 

en het integreren van biodiversiteit in het werk en het handelen van de 

medewerkers van het waterschap.Eén van de vele symptomen van de 

achteruitgang van biodiversiteit is de opvallende massale insectensterfte. 

Het waterschap deelt de zorg over de sterk teruglopende biodiversiteit 

en de effecten daarvan, die uit veel studies spreekt. Verbetering is 

urgent. Het waterschap is afhankelijk van biodiversiteit. Het draagt bij 

aan onze functionele taken om te zorgen voor schoon water, voldoende 

water en veilige dijken. Een hoge biodiversiteit stimuleert het natuurlijke 

zuiveringsvermogen, evenals de veerkracht en de robuustheid van het 

watersysteem.   

Bacteriën in het water zorgen er bijvoorbeeld voor dat stoffen in het 

water na verloop van tijd worden afgebroken.  Moerasplanten als riet 

zorgen ervoor dat er voldoende zuurstof in het systeem komt, waardoor 

deze processen op gang kunnen komen. En een hoge biodiversiteit in de 

bodem (met dieren, planten, schimmels en bacteriën) zorgt voor 

beluchting van de bodem en organische stof in de bodem. De bodem 

functioneert hierdoor als het ware als een spons, wat leidt tot minder 

uitspoelen van meststoffen en meer vasthouden van water in het 

systeem.  Ook leidt dit tot minder gebruik van bestrijdingsmiddelen, 

doordat ongewenste planten minder ruimte krijgen om te  gaan 

domineren. Vegetatie in de watergang houdt het water (bovenstrooms) 

vast, waardoor de vegetatie als een natuurlijke stuw fungeert. Hierdoor 

kan het watersysteem beter tegen beïnvloeding van buitenaf. 

Er is helaas nog geen extra geld uitgetrokken voor het herstel van de 

biodiversiteit. Het volgende Blauwe Omgevingsprogramma gaat van start 

in 2022. We hopen dat het Beleidskader biodiversiteit ook eerder tot 

concrete resultaten in het veld gaat leiden! Maar we vinden in deze 

eerste fase vooral ook heel belangrijk dat alle medewerkers van het 

waterschap anders naar het werk gaan kijken, en bij alles gaan nadenken 

hoe ze door dingen net iets anders te doen meer biodiversiteit kunnen 

krijgen. Het cascade maaien (om en om maaien) in de haarvaten is hier 

een mooi voorbeeld van, het levert veel meer biodiversiteit op en het 

houdt water vast.  

  

 
 

 

Waterbiografie van de Liemers  
De Liemers (gemeenten Zevenaar, Westervoort, Duiven en de gemeente 

Montferland) is gevormd door het water. Hier komt de Rijn ons land 



 

binnen en wordt het water tussen Waal, Nederrijn/Lek en de IJssel 

verdeeld. Om de kennis van de vormende kracht van het water te 

bundelen en om te onderzoeken hoe water een belangrijke drager kan 

worden voor de kwaliteit en samenhang in het Liemerse landschap van de 

toekomst, is de Waterbiografie van de Liemers gemaakt. 

De waterbiografie bestaat uit twee documenten die allebei zijn uitgegeven 

in boekvorm. Allereerst een technische rapportage waarin de historie van 

het Liemerse watersysteem en het landschap wordt beschreven. De focus 

ligt daarbij op de laatste 2000 jaar aan watergeschiedenis. Kennis uit deze 

technische rapportage is gebruikt en verwerkt in het inspiratiedocument. 

In het inspiratiedocument zijn op basis van verschillende tijdsvensters en 

urgente thema’s een aantal inspiratiebeelden gemaakt. 

Op dit moment start een nieuwe fase, waarbij de kennis en inspiratie uit 

de waterbiografie, stap voor stap wordt opgewerkt tot fundament voor 

toekomstig omgevingsbeleid en dient als input voor concrete 

uitvoeringsprojecten. De waterbiografie is tot stand gekomen door een 

samenwerking tussen Cultuurland Advies en Werkend Landschap. 

  

  

Bron afbeelding: Waterbiografie van de Liemers 

  

 
 

 

Waterherstel De Zumpe bij Doetinchem  
De Zumpe ligt aan de oostrand van Doetinchem. Het is een afwisselend 

en nat gebied met vochtige en natte bossen, enkele graslanden en 

(gegraven) waterpartijen. De Zumpe is onderdeel van het Gelders Natuur 

Netwerk. 

Om de natuur in De Zumpe te vergroten en te versterken hebben de 

provincie Gelderland en de gemeente Doetinchem in 2014 de handen 

ineengeslagen. Dit heeft in 2014 geresulteerd in een plan voor uitbreiding 

van De Zumpe naar circa 120 hectare natuur. In 2016 is begonnen met de 

inrichting van het eerste deelgebied en is de Zumpe uitgebreid van 23 

hectare naar 60 hectare. Met de plaatsing van een vlonderpad afgelopen 

voorjaar zijn de werkzaamheden in dit eerste deelgebied afgerond. 

Het bevindt zich in het stroomgebied van de prehistorische Rijn die in de 

ondergrond een laag kalk heeft afgezet. Door die kalklaag heen wordt 
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water omhoog gedrukt waardoor kalkrijk bodemwater ontstaat tot aan de 

wortels van planten. Lokaal komt dit water als kwel boven de grond. Dit 

kalkwater zorgt dat voor een heel bijzondere flora. In Gelderland is er 

naast De Zumpe slechts één plaats waar dit voorkomt. 

Het natuurgebied wordt nu verder uitgebreid met 30 ha. Hiervoor is een 

nieuw inrichtingsplan opgesteld. In het plan wordt de waterhuishouding 

verbeterd, waarbij sloten worden gedempt en het gemaal wordt 

verwijderd. De voedselrijke gronden worden verwijderd om zo betere 

omstandigheden voor flora te creëren en er worden maatregelen 

getroffen om het leefgebied van de bedreigde boomkikker en de 

kwetsbare kamsalamander te verbeteren. Verder wordt extra accent 

gelegd op de ontwikkeling van een samenhangend open boslandschap 

tegen de bestaande natuurkern en worden karakteristieke oude 

landschapselementen en singels hersteld middels de aanplant van bomen 

en struiken. Met de uitvoering van deelgebied 2 wordt 30 hectare 

ingericht, zodat 90 van de 120 hectare gerealiseerd wordt. 

Als Water Natuurlijk steunen we dit mooie plan van harte! Wel hopen we 

dat de gemeente het idiote plan om vlakbij een tankstation aan de 

Oostelijke Randweg te bouwen snel laat varen. Teken vooral ook hier de 

petitie! 

  

Bron afbeelding: openstreetmap.org 

  

 
 

 

 

Een Waal verhaal   
Willem Overmars‘ fascinerende proefschrift ‘Een Waal Verhaal’, een 

historisch-morfologische atlas over de periode 1500-1700, is nu te 

bestellen of gratis te downloaden. Aanrader voor liefhebbers van 

rivieren, oude kaarten en historie. 
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Grift straks helemaal terug in Apeldoorn  
De gemeente Apeldoorn en Waterschap Vallei en Veluwe werken samen 

aan het herstel van de beken in Apeldoorn. Het laatste ontbrekende 

stukje van de Grift, tussen de Kanaalstraat en Beurtvaartstraat, wordt 

binnenkort aangelegd. 

Vanaf 2007 hebben gemeente Apeldoorn en Waterschap Vallei en Veluwe 

de Grift al op diverse plekken in Apeldoorn opnieuw aangelegd. Dat heeft 

veel positieve effecten. Want water maakt de stad koeler en zorgt voor 

meer en sterkere natuur. De Grift zorgt ook voor opvang van regenwater 

en overtollig grondwater. Bovendien komt er meer ruimte voor recreatie 

en wordt het straatbeeld aantrekkelijker. Daarom willen gemeente en 

waterschap nu ook het laatste ontbrekende stukje Grift in de binnenstad 

terugbrengen. 

De Grift is de hoofdbeek van het bekenstelsel op de Veluwse oostflank. 

Met de aanleg van dit laatste stukje Grift Binnenstad verbinden we het 

noordelijke en zuidelijke deel van deze beek bovengronds aan elkaar. Dat 

is belangrijk voor duurzaam waterbeheer en voor de natuur. Zeldzame 

diersoorten, zoals de beekprik, krijgen zo meer kansen. 

Frans ter Maten, namens Water Natuurlijk heemraad van waterschap 

Vallei en Veluwe: “De afgelopen droge zomers hebben ons laten zien hoe 

belangrijk de aanwezigheid van water is in onze directe leefomgeving. 

Door het bovengronds halen van de beek en de aanleg van een park met 

stromend water zorgen we ervoor dat hittestress wordt tegengegaan en 

wordt de binnenstad vergroend. Daarnaast is het een plek om te 

ontspannen, een plek die zorgt voor beleving en verkoeling, een plek voor 

ons allemaal.” 

  

Foto: Water Natuurlijk-heemraad Frans ter Maten 

  

 
 

 

Zienswijzen tegen plannen Grebbedijk   
Mooi Wageningen heeft een zienswijze ingediend tegen het 

voorkeursalternatief gebiedsontwikkeling Grebbedijk, salandwacht 

Neder-Rijn van Vogelbescherming Nederland. Ze vinden dat het 
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voorkeursalternatief haaks staat op de ambities en natuurdoelen voor 

dit Natura 2000-gebied. 
De natuurambities zijn door de plannen voor meer recreatie afgezwakt. 

Daarmee gaat de kwaliteit van natuur er per saldo op achteruit ten 

opzichte van een situatie zonder Grebbedijkproject. 

Een van de punten die Mooi Wageningen noemt, is dat de Grebbedijk zou 

voor een belangrijk deel buitendijks verbreed worden. Dat betekent 

minder natuurgebied. De wettelijk verplichte natuurcompensatie 

ontbreekt nog. Het voorstel van Water Natuurlijk-lid Greet Eijkelenboom 

om dit verlies aan oppervlak te compenseren door de Grebbedijk bij de 

Wageningen Afweg iets te verleggen om zo de uiterwaarden weer iets te 

vergroten is niet opgenomen in het ontwerp voorkeursalternatief. 

Mooi Wageningen vindt ook dat een nieuwe zwemplas in de uiterwaarden 

de ontwikkeling van nieuwe natuur in de weg staat en een grote bron van 

verstoring oplevert. 

In haar zienswijze doet Eijkelenboom een voorstel dat een oplossing 

biedt voor beide problemen. Deze ‘arena-optie’ met een kleine 

dijkteruglegging van de Grebbedijk is in een eerder stadium al aan bod 

geweest maar afgevallen met als argument dat deze te duur en de 

zwemplas mogelijk te klein zou zijn. 

Daarbij is een aantal positieve aspecten van deze optie helaas ten 

onrechte buiten beschouwing gelaten. Dat zijn: de kans om nabij de stad 

een waterrecreatiegebied te ontwikkelen en daarbij Natura2000-gebied 

te ontzien, en de extra ecologische kansen die ontstaan door het 

verplaatsen van het gebouw van de jachthaven naar de noordoever, en 

de mogelijkheid om ter plekke kostendragers te ontwikkelen als een 

horecavoorziening. Deze alternatieve locatie ligt net zo dicht bij het 

centrum als de locatie in de uiterwaarden uit het voorkeursalternatief. 

Zij bepleit daarom om alsnog mogelijke baten van deze optie in beeld te 

brengen, en de optie alsnog in het voorkeursalternatief op te nemen. 

  

Bron afbeelding: zienswijze Greet Eijkelenboom 

  

 
 

 

Greep op gevaarlijke stoffen   

Op woensdag 11 maart heeft de Raad voor de Leefomgeving en 

Infrastructuur aan minister Van Veldhoven (Milieu en Wonen) het rapport 

‘Greep op Gevaarlijke Stoffen’ overhandigd. Het bevat 10 aanbevelingen 

voor het kabinet om de verspreiding van gevaarlijke stoffen in het milieu 

verder in te dammen, waardoor cumulatieve blootstelling verminderd 
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wordt en deze stoffen voor geen gevaar zorgen in de opkomende 

circulaire economie. 

Als medisch (vaat)bioloog en algemeen bestuurslid van Waterschap 

Rivierenland mocht ik op 13 juni 2019 aan tafel bij de expertmeeting om 

met verschillende stakeholders, waaronder politiek, wetenschap, 

natuurbelangen en de industrie hierover van gedachten wisselden. Het 

was een bijzondere setting en een mooie gelegenheid om ons 

gedachtengoed van Water Natuurlijk succesvol te laten landen in 

adviezen aan het kabinet. Want hoeveel chemische stoffen we ook 

hebben in deze maatschappij; we hebben maar één leefomgeving die in 

beperkte (natuurlijke) mate de blootstelling van schadelijke stoffen kan 

ondervangen. Daarbij is de consument uiteindelijk de sterkste factor; wat 

niet gekocht wordt, verdwijnt vanzelf van de markt. Al moet je dan wel 

weten wat je niet kopen wilt. 

Van de meer dan 200 miljoen geregistreerde chemische stoffen zijn er 

zo’n 2000 schadelijk voor het milieu. Het probleem wordt steeds groter 

omdat het aantal chemische stoffen in de laatste 30 jaar exponentieel is 

toegenomen; van 10,6 miljoen in 1990 naar 159 miljoen in 2020. 

Daarnaast is de blootstelling groter geworden omdat producten in huis uit 

steeds meer verschillende chemische stoffen bestaan. Het toenemend 

gebruik van medicijnen en plastics zorgt ervoor dat het milieu en 

oppervlaktewater in steeds ernstigere mate wordt belast door schadelijke 

stoffen. 

Het grote probleem van schadelijke stoffen is niet alleen de giftigheid, 

maar ook hoe lang een stof actief – en dus schadelijk – blijft in het 

milieu; persistentie. Denk bijvoorbeeld aan PFAS of polyacrylamide in 

granulietstortingen in uiterwaardplassen. Juist omdat deze stoffen 

nauwelijks biologisch afbreekbaar zijn, hopen de concentraties zich op 

tot in voor het milieu schadelijke hoeveelheden. Juist die persistentie 

van giftige stoffen wordt een zorg bij de opkomende circulaire economie, 

omdat deze stoffen verwerkt worden in nieuwe producten met mogelijk 

een andere toepassing en daardoor ook andere blootstelling voor mens en 

milieu. 

De Raad voor de Leefomgeving en Infrastructuur adviseert om de 

verspreiding van stoffen te beheersen, de nadelige effecten van 

cumulatieve blootstelling te beperken en te zorgen voor een veilige 

omgang van stoffen in een circulaire economie. 

Om dit te bereiken moet er bij het verlenen van milieuvergunningen 

beter gekeken worden naar de stoffen die niet afbreken in het milieu. 

Voor kwetsbare gebieden, zoals natuurgebieden, wordt aanbevolen om 



 

een maximaal toelaatbare toxiciteitsdruk in de vergunning op te nemen. 

Dit betekent dat er niet meer individueel per stof wordt gekeken wat er 

maximaal geproduceerd kan worden om net onder de grens van 

schadelijkheid te blijven. 

De draagkracht van een gebied moet daarentegen het vertrekpunt 

worden bij het bepalen van hoe schadelijk stoffen in dat gebied mogen 

zijn. Om dit in kaart te brengen, moeten bedrijven verplicht worden om 

stoffen te volgen in de leefomgeving via een “track and trace”-systeem. 

Lekken of ongewenste verspreiding kunnen beter worden gesignaleerd en 

opgelost. De voordelen hiervan zijn dat ook giftigheid door het ophopen 

van niet afbreekbare stoffen en het ontstaan van nieuwe giftige mengsels 

van stoffen worden ondervangen in het systeem. 

De overheid zou milieuvergunningen alleen tijdelijk moeten verlenen, 

beter moeten controleren en alleen verlengen als het goed zit. Dit geeft 

een zorgplicht bij het bedrijf om de vergunning weer verlengd te krijgen 

en processen te verbeteren. Betere beschrijving van stoffen, door een 

‘materiaalpaspoort’ dat deze gegevens bevat, zorgt dat deze aanpak 

duurzaam is. Uiteraard vraagt dit meer mankracht, en dus een groter 

budget. 

Tot slot moeten bedrijven transparanter zijn over het gebruik van giftige 

stoffen in productieketens. Hier komen wij in beeld met hoe we het 

verschil kunnen maken. Door te weten wát je koopt, kunnen we een 

betere afweging maken bij de aanschaf van producten en zo druk 

uitoefenen op het verminderen van schadelijke stoffen. Het zorgen van 

lijsten van stoffen die niet schadelijk zijn voor de leefomgeving en veilig 

verwerkt kunnen worden in de circulaire economie, bijvoorbeeld in de 

vorm van een keurmerk, helpt ons hierbij. 

  

Dr. ing. Michiel Alexander de Raaf 

Namens Water Natuurlijk lid van het Algemeen Bestuur van het 

waterschap Rivierenland 

  

 

Afbeelding: In welke fase een stof zich ook bevindt, altijd is er 

verspreiding in de leefomgeving. Een sterk milieubeleid moet de 

schadelijkheid van stoffen beheersen en verspreiding en/of hergebruik in 

de circulaire economie in kaart brengen. 

Bron: Raad voor de leefomgeving en infrastructuur 
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Aquathermie komt in aanmerking voor subsidie  
Het kabinet stelt 5 miljard euro subsidie beschikbaar in de 

Stimuleringsregeling Duurzame Energietransitie. Goed nieuws is dat 

aquathermie voor de gebouwde omgeving als nieuwe categorie wordt 

opgenomen in de regeling. 

 Dit betekent dat thermische energie uit oppervlaktewater (TEO) en 

thermische energie uit afvalwater (TEA) voor de gebouwde omgeving in 

aanmerking komen voor subsidie uit de SDE++. Aquathermie voor de 

glastuinbouw komt naar verwachting in 2021 in aanmerking voor subsidie. 

Aquathermie is een bron met veel potentieel waar waterschappen graag 

aan meewerken. Dat projecten met aquathermie nu ook gebruik kunnen 

maken van de subsidieregeling van de SDE dit najaar, vinden de 

waterschappen een goede zaak. Gemeenten, netbeheerders of andere 

partijen die aquathermieprojecten willen ontwikkelen worden hiermee 

geholpen. De waterschappen verwachten dat dit leidt tot een doorbraak 

in de ontwikkeling van grootschalige aquathermieprojecten. Zij hopen 

dat er daardoor meer aquathermieprojecten gerealiseerd worden de 

komende jaren en dat dit bijdraagt aan de transitie naar aardgasvrije 

wijken. 

In de Leidraad Aardgasvrije Wijken, worden nieuwe potentiekaarten van 

aquathermie opgenomen. In het voorjaar verschijnt de nieuwe Leidraad, 

waarin TEO en TEA een volwaardige plek krijgen. De beide 

basisbestanden van Deltares en Syntraal zullen binnenkort ook 

beschikbaar zijn op warmteatlas.nl. 

  

 
 

 

Adviescommissie geborgde zetels van start 
Water Natuurlijk is een groot voorstander van een verdere democratisering 

van de waterschappen. Maar de Waterschapswet bepaalt op dit moment 

nog dat in ieder waterschap tenminste 7 en maximaal 9 zetels zijn 

gereserveerd voor de zogeheten ‘geborgde categorieën’. In waterschap 

Vallei en Veluwe worden 7 van de in totaal 31 zetels toegewezen. Drie zijn 

er gereserveerd voor bedrijven, drie voor agrariërs en één voor 

natuurterreinbeheerders. 
De Algemene Ledenvergadering van Water Natuurlijk heeft in 2015 

besloten dat we af willen van de geborgde zetels. Het blijkt dat de 

categorieën die de geborgden vertegenwoordigen zich prima kunnen 

organiseren binnen reguliere partijen, ook binnen Water Natuurlijk. 
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Dat laat onverlet dat we als Water Natuurlijk, zeker ook in Vallei en 

Veluwe, prima kunnen samenwerken met de collega’s van de geborgde 

zetels. Maar in principe vinden we het aanwijzen van zetels, buiten 

democratische verkiezingen om, niet meer van deze tijd. Overigens gaan 

de waterschappen niet zelf over afschaffing van de geborgde zetels; dat is 

aan de Tweede Kamer. 

We zijn blij dat onlangs de adviescommissie Geborgde zetels bij 

waterschapsbesturen aan de slag is gegaan. Minister Cora van 

Nieuwenhuizen van Infrastructuur en Waterstaat heeft de Tweede Kamer 

in juli 2019 toegezegd zo’n commissie in te stellen.  

De commissie heeft de opdracht om alle argumenten boven tafel te 

krijgen om tot een afgewogen en breed gedragen uitkomst te komen over 

de manier waarop het waterschapsbestuur tot stand komt en wordt 

samengesteld. 

De minister heeft gezocht naar commissieleden met deskundigheid vanuit 

verschillende achtergronden: kennis van openbaar bestuur, 

waterschappen en staatsrecht, de breedte van het politieke speelveld, en 

de wetenschap. 

Voorzitter van de adviescommissie is burgemeester Jan Boelhouwer van 

Gilze-Rijen. Leden zijn Paul van Erkelens (oud-dijkgraaf Wetterskip 

Fryslan), Ina Adema (burgemeester Lelystad), Richard van Zwol 

(Staatsraad) en Solke Munneke (hoogleraar staatsrecht).  

De commissie brengt voor 1 juni advies uit. 

De waterschappen zijn geïnformeerd via een ledenbrief. 

Geborgde zetels zijn niet-gekozen zetels die toekomen aan agrariërs, 

bedrijven of natuurterreinbeheerders.  

Van Erkelens noemde het bij zijn afscheid als dijkgraaf in december “niet 

meer uit te leggen”. Hij pleitte voor afschaffing van de geborgde zetels. 

  

 
 

 

Stuurgroep aanpassing belastingstelsel van start   
Waterschappen heffen zelf belasting. Dit financiële fundament is de 

beste garantie voor waterveiligheid, voldoende en schoon zoetwater. Een 

stuurgroep met Menno Snel als onafhankelijk voorzitter gaat zich buigen 

over verbetervoorstellen voor het belastingstelsel. Deze stuurgroep kwam 

op 30 januari voor het eerst bij elkaar. 
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De waterschappen praten al geruime tijd over de aanpassing van het 

belastingstelsel. De Stuurgroep aanpassing belastingstelsel 2020 is in het 

leven geroepen om voorstellen te ontwikkelen die het belastingstelsel 

toekomstbestendiger maken. Natuurlijk is draagvlak is voor het 

uiteindelijke voorstel bij waterschapsbesturen en stakeholders 

essentieel. Daarom informeert en raadpleegt de stuurgroep de 

waterschapsbesturen en de stakeholders intensief. Ook kunnen er extra 

informerende bijeenkomsten voor AB-leden worden georganiseerd. Meer 

informatie over de stakeholderbijeenkomsten. 

De stuurgroep vergadert in totaal 4 keer. Na elke bijeenkomst wordt een 

terugkoppeling gedeeld. In juni levert de stuurgroep een conceptadvies 

op tot aanpassing van het belastingstelsel. De waterschapsbesturen 

spreken zich hierover in de tweede helft van dit jaar uit. Het streven is 

om eind dit jaar een gedragen advies tot aanpassing van het 

belastingstelsel aan te bieden aan de minister van Infrastructuur en 

Waterstaat. 

  

  

 
 

 

 

Word nú lid van Water Natuurlijk! 
Ook voor een meer natuurlijk waterbeheer? Word nú lid van Water 

Natuurlijk! 
  

 
 

 

 

Meld je aan als lid van ons regiobestuur! 
Op dit moment hebben we een goed werkend regiobestuur van vijf 

personen. We onderhouden contact met onze leden, met groene en 

recreatieorganisaties in ons gebied, met de fracties en heemraden 

van Water Natuurlijk in de waterschappen Rijn en IJssel, Rivierenland 

en Vallei en Veluwe, en met de provinciale politiek. Een keer per vier 

jaar zorgen we ervoor dat Water Natuurlijk met mooie 

kandidatenlijsten de waterschapsverkiezingen in kan. 

We kunnen we nog één bestuurslid goed gebruiken! We zoeken zowel 

een kandidaat met politiek/bestuurlijke ervaring, als iemand met een 

inhoudelijke en/of communicatieve achtergrond. 

Heb je belangstelling, neem dan even contact op met onze voorzitter 

Roelof van Loenen Martinet rvlm@gmx.com. 
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Agenda 
  

12e Nationale Wereld Water Dag 

Op deze dag maken vrijwilligers van 08:00 tot 18:00 de Linge schoon, vanaf Doornenburg tot Gorinchem. 

De route is opgedeeld in 40 min of meer gelijke stukken van 2,5 km. Doe ook mee! Meer info 

Door heel Nederland, 22 maart 2020 

  

Beekdallandschap en erfgoed 

De ErfgoedAcademie organiseert met de STOWA en de Rijksdienst voor het Cultureel Erfgoed een 

bijeenkomst over de ontwikkeling van beekdallandschappen. Centraal staat de vraag hoe 

landschapshistorie en waterbeheer elkaar kunnen versterken bij het verbeteren van de waterkwaliteit, 

klimaatadaptatie, het ontwikkelen van een recreatief aantrekkelijk landschap en het betrekken van de 

burger hierbij. Meer info 

Renkum, 16 april, 9.45-17.00u 

  

Algemene Ledenvergadering Water Natuurlijk 

Noteer alvast de datum! 

Ntb locatie, zaterdag 25 april 

 

Excursie Water Natuurlijk Midden-Nederland 

Noteer alvast de datum voor onze excursie. Iedereen welkom! Voor onze leden; voorafgaand hebben we 

onze jaarlijkse regionale ledenvergadering. 

Ntb locatie, vrijdag 19 juni, middag 

 

  

 

Natuurlijk Water 

Redactie: 

Rienk Kuiper 

 

Deze nieuwsbrief automatisch toegestuurd 

krijgen kan via deze link 

  

Bijdragen voor deze nieuwsbrief (ook van 

niet-leden van Water Natuurlijk) 

zijn van harte welkom! 

  

Contact: 

WaterNatuurlijkMN@gmail.com 

  

Komt de nieuwsbrief in je spambox 

terecht? Neem dan ons mailadres 

WaterNatuurlijkMN@gmail.com op 

in je adressenlijst. 

 

 

  

Steun Water Natuurlijk! 

Doe mee en word lid!  
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Water Natuurlijk is een bijzondere waterschapspartij. 

We hebben geen politieke kleur. 

Wat ons bindt is passie voor natuur, landschap, erfgoed, milieu, en recreatie in en om het water. 

Wij zijn een landelijke vereniging voor en door inwoners. 

We zijn in 2008 opgericht door onder andere Natuurmonumenten, De 12 Landschappen, Sportvisserij 

Nederland en de 12 provinciale natuur en milieufederaties, Vogelbescherming, IVN en bond Heemschut. 

D66, Groen Links en enkele progressieve lokale politieke partijen steunen Water Natuurlijk en doen 

daarom niet zelf mee aan de waterschapsverkiezingen. 

U ontvangt deze mail als lid van Water Natuurlijk, omdat u actief bent in bovenstaande organisaties, of 

omdat we eerder contact met u hebben gehad. 

 

You can update your preferences or unsubscribe from this list 
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